
 פיתחו את כל החלונות
בחוץ כבר שרה רוח
 מחמוקי המדרונות

נישא לכאן ניחוח

 פיתחו את כל החלונות
לנשום ביום כזה
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“ידיעות מעברות“- דו שבועון
עורך: אורי בן-שאול

חברי המערכת: ענבל נקש, ערן שבתאי
עיצוב גרפי: שמש ברקוביץ

צילום שער קדמי: ערן שבתאי + עיבוד מחשב 
של שמש.

צילומי שער אחורי: באדיבות עמוד הפייסבוק: 
״זה קורה במועדון״.

iton.maabarot@gmail.com :כתובתנו

דבר העורך

בעת כתיבת שורות אלה, בבוקר אפור, קר ומטפטף 
של סוף חודש מרץ ויום אחד לאחר יום אפור לא 

פחות, אם כי עכור ושרבי, נספרו קצת פחות מ-80 
אחוזים מקולות הבוחרים.

תוצאות הבחירות הרביעיות בתוך שנתיים- 
עגומות, אם כי לא מאד מפתיעות. נתניהו, למרות 

עשרות אלפי מפגינים וגל מחאות ארוך וחסר 
תקדים, למרות כתבי אישום והעמדות לדין, למרות 

השקרים, השחיתות, ההכפשות, ההתפלשות 
בזוהמה הפוליטית, למרות השותפים שמקיפים 

אותו בליכוד, למרות ילד הכאפות הקונספירטיבי 
שאמור היה להרחיק ממנו קולות שפויים יותר 

במחנהו, למרות גדעון סער- הוא זה שיהיה ככל 
הנראה שוב רוה”מ במה שמצטייר כרגע כממשלה 

)שעלולה להיות( הימנית והקיצונית ביותר מבין 
ממשלות ישראל. וכל זה בצל אחד מהמשברים 

הקשים שידעה האנושות בעידן המודרני ולאחר 
)ואולי בגלל( היציאה האיטית אך-בטוחה )כמעט 

רק בישראל( ממשבר הקורונה.

ואצלינו – שגרה לא שגרתית, הסדר בוטל וחסל, 
פורים נחגג בקפסולות מתחת לכיפת השמיים עם 

תעודות מתחסנים בכיסים, חלקנו חזרנו לשבת 
בחדר האוכל )שאיכות האוכל שבו השתפרה באופן 

ברור, שאפו גדול לכל הצוות!(, תרימה מתארגנת, 
בשבת טיול לרפת, בחמישי קציר העומר ובראשון 

כולנו זקוקים לחסד )נורית גלרון כמובן(. 

מה שבאמת נשאר לנו הוא לקוות לטוב במובן 
הארצי, להתפלל לכל האחרים במובן העולמי 

ולא לשכוח לשמוח על כל הטוב שיש לנו במובן 
המקומי, הפנימי, שלנו כקיבוץ.

קצת לפני ליל הסדר, אנו מברכים את כל חברי 
וחברות מעברות בברכת חג שמח ומאחלים שקט, 

שפיות, נורמליות ואהבה לכל בית ישראל.

ואם אתם מוצאים זהב באדמה, כמו החודש לפני 
173 שנים בדיוק בקליפורניה, תלמדו מההיסטוריה 

)כל הסיפור כאן בעיתון( ושמרו על פה סגור  

העורך
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אל 
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סיכום ישיבות המזכירות ב-15.02.21 )0421(

1. קליטה- דיוק תהליך הקליטה במעברות

מוזמנת נורית יואל רכזת ו. קליטה.

מהלך הדיון:
ועדת קליטה הביאה הצעה לעיבוי ודיוק תהליך הקליטה 
וועדת  המזכירות  חברי  בין  ער  דיון  התפתח  במעברות. 

קליטה לגבי אי עמידתנו בתקנון קליטה משנת 2006.

החלטת המזכירות:
אז,  עד  מעודכן.  קליטה  נוהל  להביא  קליטה  ועדת  על 
עם  לחזור  התבקשה  הועדה  הקליטה.  נושא  עם  להמתין 

הנוהל החדש בעוד כחודש.

2( קליטת מועמדים לחברות

מהלך הדיון:
נורית יואל הציגה והמליצה על מועמדים /ות לחברות

נורית הביאה את המלצת ועדת הקליטה לגבי מועמדים 
לחברות: רעות דביר, אלעד אליוביץ, ואפרת רוגובסקי.

החלטת המזכירות:
להביא  הקליטה  ועדת  המלצת  את  מאמצת  המזכירות 
אלעד  דביר,  רעות  של  לחברות  קבלה  הקיבוץ  לשיחת 
את  המזכירות מברכים  חברי  רוגובסקי.  ואפרת  אליוביץ 
והשתלבות  הצלחה  להם  ומאחלים  ואלעד  אפרת  רעות, 

מועילה ומשמעותית בקהילה.

3( בקשת מש׳ אולמן ומעיין לבנות במתחם בית אלון
- רמות חפר ב׳ 

מהלך הדיון:
תומר אולמן וחן מעיין הציגו את הבקשה - לבנות 4 יחידות 
בית  “מתחם  בשטח  ב׳  חפר  רמות  מבניית  כחלק  דיור 
בשטח  המתוכננת  הבנייה  את  ג׳  לשלב  ולהשאיר  אלון״ 
 הסמוך לבית מנחם. השיקולים: מאפשר לבנות יותר בתים
מדגם שתי קומות למשפחות גדולות ומייעל את הבנייה 

בשטח בנוי.

החלטת המזכירות:
למזכירות הבאה יש להביא את נציגי חברת הניהול אשר 

יציגו עמדה מקצועית בנושא.

4( חיוב פרגולות בכניסה לבתי - רמות חפר א׳

אנדי ואופיר מציגים את בקשת הדיירים.

מהלך הדיון:
מדובר בבניית עשר פרגולות בעלות של 13,500 ש״ח כל 

אחת.

החלטת המזכירות:
הקיבוץ ישתתף במחצית העלות של כל פרגולה. התקבל 

ברוב קולות.

דו״ח מישיבות המזכירות
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5( עדכון לגבי תביעה -משפחת פורמן 

מהלך הדיון:
חברי המזכירות קיבלו תקציר של התביעה מרגע קבלתה 

ועד היום ועל ההליכים הכרוכים בה.

6( עדכון על עזיבה 

מהלך הדיון:
נועה ותמיר כתר הודיעו על עזיבת הקיבוץ. תאריך העזיבה 

יהיה 01.03.21 בתום החופשה המיוחדת. 

סיכום ישיבות המזכירות ב-01.03.21 )0521(

1( פרשת החשמל- רקע

מציג עו״ד אביתר קנולר

מהלך הדיון:
עו״ד אביתר קנולר הציג לחברי המזכירות את השתלשלות 
המזכירות  לחברי  כרקע  החשמל  בפרשת  האירועים 

החדשים.

2( פניה להחזר הוצאות משפטיות

מוזמן: אבי כהן 

מהלך הדיון:
החליטה   12.10.20 בתאריך  שנערכה  מזכירות  בישיבת 
צוות  להקים  כהן,  אבי  של  פנייה  בעקבות  המזכירות, 
להחזר  בנוגע  הצדדים,  שני  על  מוסכם  שיהיה  ממליץ 
ההוצאות המשפטיות שחלות על אבי. כמו כן, עלה נושא 
זכאותו לדירת קבע. אבי מערער על היות הצוות מייעץ 

ולא פוסק בעינינו.

החלטת המזכירות:
הערעור נדחה

3( בניה במתחם אלון )רמות חפר( - המשך דיון

ZOOM ב JM מוזמן איתן ליברמן נציג

מהלך הדיון:
בתכנון רמות חפר ב׳, סדר הבנייה הוא דירות 35 עד 50, 
שמהוות שורה עוטפת וצמודה לרמות חפר א׳ ולהשאיר 
יחידות 51-54 לבנייה על מתחם בית אלון שנמצא מדרום 
לשכונה לבנייה בשלב ג׳. מספר משפחות פנו לבנות את 
יחידות 51-54 על מתחם בית אלון, במקום יחידות 47-50 
הסמוכות לבית מנחם. איתן ליברמן הציג לחברי המזכירות 

את היתרונות והחסרונות בשתי האפשרויות.

החלטת המזכירות:
להישאר עם התכנון המקורי, בנייה הכוללת את הדירות 
הסמוכות לבית מנחם )47-50(, השארת דירות )51-54( על 

מתחם בית אלון לשלב ג׳.

4( ועדת איכות סביבה

מוזמנים: עמית שלג ומיכל אשכנזי

נושאי הדיון:

 ריסוסים. 1
 מוזמן רם בן שאול - אחראי חצר ונוי

רם בן שאול הציג את מדיניות הריסוסים בתוך 
הקיבוץ. כמו-כן, עדכן על תלונות חוזרות ונשנות 
מחברות המתנגדות באופן גורף לריסוסים מטעמי 

 בריאות ומגישות תלונות רבות למועצה.
רם ואפרת אשל היו במועצה, הוסבר להם שנשלחים 

פקחים, כי אין להם אפשרות להתעלם מכמות כה 
גדולה של תלונות בשנה. השנה התקבלו 16 תלונות 

משתי בחורות. רם תאר מצב שבו הוא מוטרד ע״י 
 המתלוננות, בכך שהוא ועובדיו מצולמים בסתר.

 החלטת המזכירות:
להמשיך במדיניות הקיימת - לרסס במינימום 
ההכרחי. צוות מצומצם של המזכירות ואיכות 

הסביבה )רון, עמית, אפרת נילי ואבינועם( ייפגש 
עם שתי הבחורות, ישמע את תלונותיהן ויציע שוב 

את הצעת המזכירות מיולי 2020 לגדר את התחומים 
בהן לא מעוניינות שירססו בסביבת ביתן. הדר 

ונילי יכתבו מכתב לראשת המועצה בנוגע לחוקיות 
הריסוסים ושליחת פקחים לתחום הקיבוץ.
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 קמינים. 2
עמית הציג את נושא הקמינים ותרומתם להורדת 

איכות החיים בשכונות מסוימות. הועדה ספרה 
 בקיבוץ 7 בתים עם קמינים הבוערים על עץ.

 החלטת המזכירות:
ועדת איכות הסביבה ישוחחו עם המשפחות בעלות 

 הקמינים על האפשרות לעבור לקמיני גז.

 הפחתת שימוש בכלים חד״פ. 3
עמית שלג הסביר לחברי המזכירות את נזקי 

השימוש בכלי האלומיניום ושקיות הניילון ואיך 
מתמודדים בעולם עם התופעה. בהמשך נערך דיון 

האם להוציא משמוש את כלי האלומיניום ואת 
 שקיות הניילון מחדר האוכל ומהמרכולית.

 החלטת המזכירות:
בשלב ראשון על ועדת איכות הסביבה לעורר 
מודעות בשני מוקדים אלו על ידי מתן הסבר, 

שלטים, חלוקת שקיות רב פעמיות וכו׳.

סיכום ישיבות המזכירות ב-15.03.21 )0621(

1( נוהל בנייה פרטית 

מוזמן אייל רומי

מהלך הדיון:
פרטית.  בנייה  נוהל  המזכירות  לחברי  הציג  רומי  אייל 
מטרת הנוהל להגדיר גבולות ברורים אשר יעזרו לחבר/ה 
ולמוסדות הרלבנטיים לנהל את השיפוץ במסגרת החוק 
נושא  בקיבוץ.  המקובלים  הקיבוציים  והכללים  הציבורי 
יהיה  מי  תחת  פתוח.  עדיין  נשאר  הבנייה  על  הפיקוח 

הפיקוח ועל חשבון מי. 

החלטת המזכירות:
הצוות ימשיך את עבודתו בהתאם להערות חברי המזכירות. 
לאחר מכן, יגיע לאישור חברי המזכירות כמקובל ולשיחת 

הקיבוץ.

2( אישור החלטה קיימת
להשלמת יום עבודה בשבוע לחל״תניקים

מציגה לאה זבולון מנהלת מש״א

מהלך הדיון:
שיצאו  עובדים/ות  בגיוס  הקושי  את  הציגה  זבולון  לאה 
בעת  בקיבוץ  השונים  לענפים  הקורונה  בחודשי  לחל״ת 
החל״ת. לאה מבקשת לשוב ולאשרר כי עובד חוץ אשר 
יידרשו  חל״ת,  או  אבטלה  דמי  בגינם  מקבל  הקיבוץ 
להשלים את חובת העבודה לרשות הקיבוץ. ירשם בגינם 
וידרשו  הלאומי  הביטוח  בגין  הפנימיים  ברישומים   75%
להשלים 25% באמצעות ביצוע מטלות זמניות ו/או מילוי 
תפקידים זמניים, כפי שיידרש. התפתח דיון נוסף בנושא 

חובת העבודה.

החלטת המזכירות:
המזכירות מאשררת את ההחלטה הקודמת להשלמת יום 
נוסף  דיון  יתנהל  כן,  כמו  לח״לתניקים.  בשבוע  עבודה 

בנוגע לאי קיום חובת העבודה.

3( המשך תהליך - מש׳ קאופמן 

מהלך הדיון:
בתאריך 17.02.21 נשלח למש׳ קאופמן מכתב ובו נאמר כי 
עליהם לשוב מהחופשה המיוחדת עד לתאריך 01.03.21. 
מול  על המשך תהליך  דיון  לא שבה. התקיים  המשפחה 

המשפחה.

4( עידכונים 

• מש׳ עזר - תהליך עזיבה	
• תחת 	 בקהילנט  המזכירות  ישיבות  פרסום  על  הודעה 

החלון “קבצים״.

מסרו: אבינועם ונילי
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סיכום ישיבה מתאריך: 28.12.20 )1820(

 הישיבה התקיימה בזום

1. המשך תוכנית 2021 

מוצרי מעברות
מספר   .7.2021 ב-  ביופט,  קבלת שכ״ד ממרלו״ג  תחילת 
עובדים ממוצרי מעברות יעברו למנהלת פארק התעשיה 
עבודה  שכר  יותר  נקבל  נכסים.  מעברות  תחת  שתוקם 
מבנים  פינוי  שכירים.  ובונוס  שכר  עדכוני  בעקבות 

הקשורים במעבר ביופט למרלו״ג החדש.

מטרנה
ש״ח,  מיליון  לשני  “שירותים״  על  התשלום   הורדת 
בעקבות הסכם השכירות החדש עד שנת 2032 עם אופציה 
מקבל  שהקיבוץ  בשכ״ד  עליה  נוספות.  שנים  לשמונה 
קיבוץ  חברי  בניה.  של  פרוייקטים  מספר  סיום  לאחר 
שעובדים במטרנה עוברים לעבודה בתלושים )עובדי חוץ( 
מלבד אבישי שממשיך בחשבונית. משרדי מטרנה מתפנים 

מהשטח.

תרימה
עוברים למשרדי מטרנה ועוזבים את תרימה בית. הקיבוץ 
על  תשלום  לראשונה  מקבלים  ו-ג׳.  ב׳  בשלב  משקיע 

עבודת הדירקטורים.

חשמל סולארי
מספר פרוייקטים שכבר אושרו נכנסים לביצוע בקיבוץ, 
עם  בשיתוף  במאגר  קטן  ובפרויקט  חפר  רפת  מפעלים, 
הכנסות  מביאים  המיזמים  מכל  ההכנסות  חפר.  אפיקי 

הולכות וגדלות לקיבוץ.

מטעים
שנה חלשה מאד בעקבות החמסינים שהיו בזמן הפריחה 
של האבוקדו. במיזמים עם כפר ויתקין והעוגן - הצוותים 
טובה  לעונה  ומקווים  המטעים  מצב  את  משפרים  שלנו 
במטעים  להשקיע  ממשיכים   .2021-2022 בשנת  יותר 
תהיה  במטע  שנשארת  השקעה  כל  העוגן  במטע  בציוד. 
עם העוגן ובמטע ויתקין כל ההשקעות ע״ח ויתקין. בשנה 

הקרובה נקבל החזר מהביטוח לנזקי טבע.

רפת
תסיים את השנה עם רווח של פחות ממיליון ש״ח ובשנה 
הבאה מתוכנן רווח גדול יותר, התוצאות משתפרות לאחר 

כניסת המכון החדש לעבודה.

יזמויות
חלק  מהקורונה.  נפגעו  שלנו  היזמויות  רוב   2020 בשנת 
ולחלק העבודה מאד  יכלו לעבוד בזמן הסגרים  כלל לא 
שהיו  ליזמויות  נפגעו.  שגם  בחוץ  עסקים  מול  צומצמה 
היזמים  של  העבודה  ושעות  שכ״ד  נלקח  לא  סגורות 
נפגעו כלל  יזמויות לא  קורונה״. מספר  “ימי  נרשמו על 
והמשיכו בעבודתם בצורה יפה. בשנת 2021 נלקחו בחשבון 
3 חודשים ראשונים של קורונה עם אפשרות לסגר )כפי 
שאנחנו רואים שבאמת קרה(, עוד 3 חודשים של יציאה 

מקורונה ורק חצי שנה שניה של 2021 עבודה רגילה.

2. תוכנית השקעות קהילה - 2021

שאושרה  ההשקעות  תוכנית  את  מציגים  ורוני  אפרת 
בקש״ת. דגש על פרוייקט המעברים בדירות מעבר אחרי 

אכלוס רמות חפר שלב א׳.
פרוייקטים נוספים שתוקצבו ועדיין בבדיקה לפני אישור 

סופי לביצוע.
• העברת המכבסה למבנה הקומונה	
• העברת הארכיון לבית התינוקות הישן	
• בחינה של מערך המזון כולל מערך ההגשה	

3. תוכנית השקעות בעסקים 2021

שטח התעשיה 
מטרנה,  מרלו״ג  פרוייקטים:  מספר  בתכנון  ממשיכים 
כניסה חדשה למטרנה, סככה למטרנה, מרלו״ג תרימה/
אלטמן כמו כן, נסיים את מרלו״ג ביופט ואת בניית תרימה 

שלב ב׳ ג׳ )ייצור ואריזה(.

מטעים
הכנות  פעולה(,  מכלל  יצא  ישן  )ציוד  חדש  ציוד  רכישת 
גדול בעונת 2021-2022. רכישת מחשבי השקייה  לקטיף 
נטיעות  אין  ההשקיה.  נושא  את  לייעל  מנת  על  חדשים 

חדשות השנה.

יזמויות
בזמן  הפעילויות  צמצום  לאור  מאד  קטנות  השקעות 

הקורונה.

סיכומי ישיבות ו. המשק
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תשתיות
אנו בביצוע של מספר פרוייקטים רב שנתיים בתשתיות.

• לשיפור 	 שנתית   5 מתוכנית  רביעית  שנה   >> חשמל 
ושדרוג תשתיות החשמל בקיבוץ והבאתם לסטנדרטים 
כל  חיבור  השלמת  והרגולציה.  החוק  ע״י  מבוקשים 

השכונות לגנרטור.
• הקבע 	 דירות  כל  חיבור  את  סיימנו   >> מים  שעוני 

 לשעוני מים ואנו נמשיך השנה בהתקנות בדירות מעבר 
ומבני ציבור.

• חימום מים בגז << נכנס לשנה שניה של פרוייקט מתוך 	
3 שנים.

• האקליפטוס 	 בשכונת  התחלנו   >> אופטיים  סיבים 
אינטרנט,   ,HOT( לבתים.  אופטיים  סיבים  בהבאת 
טלפוניה( ממשיכים בשכונת רמות חפר ונכנס לתכנון 

של שאר הקיבוץ.

4. מצגת מש״א: סיכום 2020 ותוכנית 2021

מציגה לאה זבולון, מנהלת מש״א בקיבוץ.

לאה פתחה בסיכום שנת 2020 מבחינת עבודה. 
ונוהגי  נהלים  ושינתה  אתגרים  הציבה  הקורונה״  “שנת 
עבודה בקיבוץ ובארץ. בסגרים הוצאו 15% מחברי מעברות 
)עובדי חוץ( לחל״ת ופוטרו. כמו כן, הרבה חברים עבדו 
מהבית. נעשה מאמץ גדול לשלב חברים שיצאו ממעגל 
העבודה בעבודה בקיבוץ ככל שניתן. בסגרים ההורים היו 
צריכים להישאר עם ילדיהם בבית וגם זה פגע בנו. כקיבוץ 
פיצוי רציני מהמדינה מלבד מענקי  שיתופי, לא קיבלנו 
ההכנסות  האמור,  כל  למרות  ביבי״.  ו״פיצויי  הילדים 

מעבודה עלו בשנת 2020 לעומת 2019. 

העבודה  וכוח  הקיבוץ  של  דמוגרפית  סקירה  נתנה  לאה 
כן, הציגה את המשכורות המתקבלות  ע״פ מגזרים. כמו 
מכל מגזר. עובדי החוץ הם המגזר המרכזי בקיבוץ מבחינת 
הכנסות העבודה ומספר החברים שעובדים בו. הוצגו גם 
על  נתונים  להוסיף  התבקשה  ולאה  מפנסיה  הכנסות 
הכנסות מקצבאות ביטוח לאומי. רוב הנתונים שהוצגו היו 

בהשוואה למספר שנים.

ההכנסות של  חציון  בנושא  החברים  ע״י  נשאלו שאלות 
להביא משכורות  חברים  לעודד  ניתן  וכיצד  החוץ  עובדי 
גבוהות יותר מאשר 6,000 ש״ח ברוטו. הוצגו גם נתונים 
שנתית.  רב  בהשוואה  בקיבוץ  שכירים  עובדים   על 
חברים  מספיק  שלא  לצערנו  רואים  שלנו  במפעלים 

שותפים לעשייה שם.

מבחינת   2021 של  והיעדים  המטרות  את  הציגה  לאה 
הטיפול במשאב האנושי בקיבוץ בהתחשב בהמשך מצב 

הקורונה עד הקיץ. 
תודות ללאה על המצגת והבאת הנתונים המקצועית.

5. המשך תוכניות 2021

 תוכנית השקעות לשנת 2021. 1
 מציג אנדי

בשטח התעשייה - סיום מרלו״ג ביופט ובניית שלב 
 ב׳ וג׳ לתרימה.

ברמות חפר - סיום שלב א׳ 34 יחידות. בנייה, פיתוח 
 ואיכלוס.

תחילת שלב ב׳, פיתוח אולי תחילת בניה. התעורר 
דיון על הסיכונים בלקיחת כל ההלוואות לפרוייקטים 

 בשטח התעשייה וברמות חפר.
בשטח התעשייה ובסולארי, ההשקעות יחסית מאד 

 בטוחות ולא נראה שיש כאן סיכונים גדולים.
ברמות חפר, תוכנית המימון אושרה בועדת המשק 

ותוצג בישיבה הקרובה לאחר הסיום של שנת 
2020 וצפי קדימה. ברור שהבנייה המאסיבית של 

הפרוייקט תבוא ע״ח עצירת בנייה לכמה שנים 
 לאחר סיום הפרוייקט.

תוכנית החזרת ההתחייבויות לבנייה חדשה תוצג 
בישיבה הבאה.

הוצגה מצגת מסכמת של תוכנית 2021 והשקעות . 2
 בקהילה ובעסקים )לאחר שלושה דיונים בועדה(

שני שינויים מההצגה והחישוב שהיינו רגילים עד 
היום:

• החזר ההלוואה )קרן( שלקחנו על פרוייקטים 	
גדולים בשטח התעשייה, יורד לפני המקור נטו 

לחלוקה.
• בנייה חדשה כולל שינוי סעיפים: בניה חדשה 	

 ופרוייקט רמות חפר בנפרד.
ההתחייבות הרשומה צריכה לחזור במשך השנים 

מסעיף בניה חדשה 25%.

החלטה:
ועדת המשק מאשרת את תקציב 2021 וההשקעות לשנת 

2021 על פי מה שהוצג.
בעד: 25 נגד: 0 נמנע: 1

התוכנית תגיע לאישור שיחת הקיבוץ.



8 גליון 02 כרך 85 * 26.03.2021גליון 02 כרך 85 * 26.03.2021

6. רפת חפר: סיכום שנת 2020 ואישור תוכנית 2021

מציג בני קינן מנהל הרפת
שנת 2020 עמדה בסימן כניסה לעבודה במכון החדש עם 
חצר המתנה ומערכת צינון )חודש אפריל(. מדדי האיכות 
להשתפר  התחילו  שומן   % חלבון,   % החלב,  כמות  כמו 
מחודש מאי ועלו על שנים קודמות. הבריאות של כל העדר 
טובה יותר, פחות הוצאות על בריאות. הרפת קיבלה הכשר 
בד״צ שמוסיף מספר אגורות לכל ליטר מבחינת הכנסה. 

שנת 2020 תסתיים ברווח נקי קטן ממיליון ש״ח.

שני  לנו  יש  ולהתייעל.  להשתפר  נמשיך   2021 בשנת 
נושאים מרכזיים :

פינוי מי המכון וזבל )הורדת עלויות(. 1
תכנון מרכז מזון פנימי )בשאיפה להפסיק לקנות מזון . 2

מאמבר(
אנו ממשיכים להתייעל ברפת ורוצים להביא אותה לרווח 

תפעולי של 22%.

בין האוצר, משרד  נושא ההסכמים  בני סקר בקצרה את 
הסבר  נתן  אנדי  החלב.  מחיר  על  והמגדלים  החקלאות 
התבקשנו  המגדלים.  של  החלב״  “קואופרטיב  על  קצר 
 ע״י החברים להציג בישיבה הבאה את מצבת ההלוואות

של הרפת.

7. תיקי השקעות - סיכום שנת 2020

תיקי  ביצועי  את  הציגו  רוזנברג  ועמי  צדוק  אופיר 
ההשקעות בשנה מאד מאתגרת בתקופת הקורונה. בחודש 
מרץ, עם תחילת המגפה, השווקים צנחו. עמי ציין את צוות 
ההשקעות של הקיבוץ שקיבל החלטות טובות בכל צומת 
החלטות לאורך השנה ובכך תרם לכך שהתשואה של תיקי 
מעברות  ותיקי  השנה,  בסוף  חיובית  היתה 1.92%  מפ״ל 

אחזקות 0.24% חיובי.

עמי הסביר על מדיניות ההשקעות לפי תקופות )הערכות 
הביצועים  וקצר.  בינוני  ארוך,  טווח  בכסף(  לשימוש 
במעברות אחזקות היו פחות טובים מאחר שקרן מור היתה 
בתת ביצוע מאד רציני בשנת 2020. המדיניות היא יותר 
שמרנית )20% מניות( ויש הרבה הגנות בתיקים. כל שנה 
בוחנים את הביצועים של מנהלי התיקים, מול המתחרים 

וגם ביחס לשנים עברו.

שיחת  להחלטת  בהתאם  תיק  עוד  הוספנו   -  2021 בשנת 
הקיבוץ על הגדלת פנסיית המטרה ל-5,000 ש״ח לחודש. 
החברים  של  הפנסיה  את  להשלים  נועד  הפנסיה,  תיק 
הפנסיונרים שכבר מקבלים פנסיה של 4,300 ש״ח לחודש.
לדעתו של עמי, שנת 2021 תהיה מאד תנודתית ולא רגועה.

8. הצגת תוכנית המימון של פרוייקט רמות חפר

מציג אופיר

כל שנה אנו מביאים את תוכנית המימון, מציגים מה מומש 
התוכנית  את  מזכיר  אופיר  הקרובה.  לשנה  בתכנון  ומה 
מהיכן  לגבי   ,2019 בתחילת  ואושרה  שהוצגה  הראשונה 
לקחת את הכסף וכמה. אופיר הציג את התוכנית למימון 
בתגובה  השנה  במהלך  שבוצעו  השינויים  ואת   ,2020

למגפת הקורונה.

הלוואה  ולקחנו  מהבנקים  המימון  את  להקדים  החלטנו 
לעשר שנים עוד השנה, בכדי לנצל ריביות נמוכות. כמו 
המצב  לאור  ההשתלמות  מקרנות  כסף  פחות  משכנו  כן, 

בשוק ההון.

 25%( החדשה  הבניה  של  ההתחייבויות  את  הציג  אופיר 
את  הציג  כן,  כמו  המשקי  העודף  מול  המשקי(  מהעודף 
חלוקת המימון על פני השנים - צפי הלוואות. מה יהיה 
סביר  ותרחיש  פסימי  בתרחיש  החדשה  לבניה  המקור 
לעודף המשקי, בהנחה שכל שנה משפצים 2 דירות קבע 
בגין  המימון  הוצאות  ש״ח.  מיליון  של  בעלות  שניה  יד 

הפרוייקט מוחזרות מהעודף המשקי.

אנדי הציג תחזית עשור 2021 - 2031 )לאחר סיום פרוייקט 
רמות חפר( לצפי זכאות חברים לדיור מול המצאי. בהנחה 
של  בעלות  שניה  יד  קבע  דירות   2 מחדשים  שנה  שכל 
מיליון ש״ח, יש בידי הקיבוץ אפשרות לבנות את שכונת 
מדרון הכולבו הישן 6 יחידות )עלות 8 מיליון ש״ח( ועד 
שדרוג דירות בית הכיתות והוספה של עוד 3 יחידות. בניה 
חדשה אחרת תתאפשר רק לאחר אישור התב״ע החדשה 

וקבלת כל ההיתרים, על פי יכולות הקיבוץ.
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סיכום ישיבה מתאריך: 15.02.21 )0321(

 הישיבה התקיימה בזום

1. תרימה - תוכנית 5 שנתית ותוכנית 2021 

מילקי רובינשטיין היו״ר, מציג את מצב תרימה ואת מה 
שמצאנו בתרימה לאחר הרכישה. מילקי מסביר את הבניה 
שנעשית בתרימה בשנתיים האחרונות מאז הרכישה ולאן 
מבקש  שנים.   5 של  בטווח  הקרוב  בעתיד  תרימה  פני 
שנוכל  לפני  בניה,  של  שנתיים  לעוד  וסובלנות  סבלנות 
ועולה  שהולך  שכ״ד  מלבד  משמעותיות  תוצאות  לראות 

לקיבוץ ושכר עבודה.

רן ויגדור - המנכ״ל, מציג יעדים לשנת 2020 ומה הושג: 
הבניה החדשה, יציאה מאבן יהודה והכנסת מכונות חדשות 

והשפעת הקורונה על חלק מהתהליכים. 
הוחלפה מערכת מידע )IT(, עברו ביקורת משרד הבריאות, 

מכירות היו קצת יותר מהמתוכנן.

יותם קדר - מנהל פיתוח עסקי, מציג את התוכנית החמש 
לפני  בוועדת משק  ביחס למה שהוצג  שנתית, מעודכנת 
שנה. 2021-2025. האסטרטגיה לא השתנתה, יש מוצרים 
דגש  המקומי  בשוק  שוטף.  באופן  ומתווספים  שנופלים 
וכמה  גנריים  מוצרים  של  גדולה  כמות  יבוא  על  גדול 
מוצרים אינובטיבים. כמו כן, התחילו בפיתוח טכנולוגיות 

חדשות. פרוייקט ארוך טווח.

.FDA-יעדים: התכנסות לאתר אחד, אישור מאירופה, ומ
פייפליין של פיתוח מוצרים של 10 מוצרים בכל עת, חברת 
תרופות בינלאומית. מול התוכנית שהוצגה השנה שעברה, 
סופר  נעשה  בישראל  הגנרי  השוק  שנה.  של  עיכוב  יש 
תחרותי ויש ירידת מחירים. ממשיכים את הבינוי וחידוש 
הציוד. מציגים גם לוחות זמנים של הפעילויות המרכזיות.

נשאלה שאלה על התוכנית לכניסה לשוק האמריקאי ומה 
היתרון היחסי שלנו בשוק הזה.

רן מציג את תוכנית 2021
ייבוא לשוק הישראלי,  - מו״פ אורגני לחו״ל,  האתגרים 
סיום שדרוג התשתיות )מבנים וציוד(. הוסבר שעם הכנסת 
מוצרים אינובטיבים, החברה תגייס צוות תעמולה למוצרים 
אלו. רן הציג את היעדים והאתגרים של המחלקות השונות 
בהתחשב   ,2021 לשנת  העבודה  הנחות  ואת  בתרימה 
העובדים.  שימור  על  נוסף  דגש  הקורונה.  בהשפעות 
מציגים גם את תוכנית 2021 - השורה התחתונה : שלילית!
במשרד  חדשים  למוצרים  באישורים  בעיה  עדיין  יש 
הבריאות ושחיקת מחירים מול המתחרים. מציגים גם את 
התוכנית  על  תרימה  לאנשי  מודים  ההשקעות.  תוכנית 
והצגת הנתונים ומאחלים הצלחה באתגר האדיר שעומד 

לפניהם.

ENVOMED .2 - מגרסות לפסולת רפואית
סיכום פעילות 2020 ותוכנית 2021

מציג - דוד שגב המנכ״ל.

אנדי פותח ונותן סקירה מלמעלה על פעילות המגרסות 
הקורונה  בהשפעת  מעברות  מתכת  עבודות  והפסקת 

והסגרים על הפיילוט בסורוקה ותחילת המכירות בחו״ל.

דוד מסביר על נושא הפיילוט בסורוקה. מה למדנו שם, מה 
המיוחד במגרסה לפסולת רפואית ואיפיון הפסולת. אילו 
זכוכית,  ניילונים,  החולים,  בבית  בהם  נתקלנו  אתגרים 
כדי  תוך  במוצר,  שיפורים  נעשו  ועוד.  מנתחים  מכשירי 
לכל  טוב  מכונה שנותנת מענה  לנו  יש  והיום  התקדמות 
התיקוף  מבחני  את  לעבור  הצלחנו  כן,  כמו  האתגרים. 
במעבדה חיצונית מול משרד הבריאות. היום יש לנו אישור 
קבוע ממשרד הבריאות ובית החולים קיבל רישיון למתקן.
בעיקר   ,2020 לשנת  המכירות  ביעד  לעמוד  הצלחנו  לא 
בגלל הקורונה. קיבלנו הזמנות ל-12 מכונות וסיפקנו רק 3.

מגבלת  לאור  קרה  ומה  לחו״ל  המכירות  על  מסביר  דוד 
הקורונה, ואי היכולת לטוס להתקנות.

תוכנית 2021
בחו״ל.  וגם  בארץ  גם  מכונות  עשרות  כמה  של  מכירות 
החיטוי  חומר  של  גבוהות  למכירות  יביא  שזה  כמובן 
שפותח על ידינו בעזרת זוהר דליה. הרווח הצפוי הוא של 

מיליון ש״ח.
!Envomed בהצלחה לדוד ולחברת

סיכם: אנדי.
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8 במרץ 2021

חלופת ענף הבגד

מוזמנות: אתי מי-טל ואורנית שגב
לפני מספר חודשים החליטה קש״ת על השקעה בהעברת 
המכבסה למבנה הקומונה ואיחוד ענף הבגד לענף אחד. 
עבור  והנכונה  הטובה  ההחלטה  שזו  בטוחים  להיות  כדי 
מחוץ  נוספות,  חלופות  לבדוק  הוחלט  מעברות  קיבוץ 
לקיבוץ, לכביסה של חברים וענפים. בעקבות זאת הוקם 
למכבסה  חלופות  לבדיקת  קש״ת  מתוך  מצומצם  צוות 

והקומונה.

הצוות הציג את הנתונים והבדיקות שעשו.
הכביסה  הוצאת  הן  הצוות  ידי  על  המוצעות  החלופות 
למכבסה חיצונית והפרטת ענף הבגד. נבדקו שתי מכבסות 
אזוריות: מכבסת מילניום בנתניה ומכבסת משמר השרון. 
שאחראי  מהקיבוץ  אחד  עובד  תמחור  כוללת  ההצעה 
לחברים  הכביסה  וחלוקת  הנקייה  הכביסה  קליטת  על 
וחלוקת  לאיסוף  מתאים  מבנה  לשמור  נצטרך  ולענפים. 
הכביסה. הצוות ממליץ על חלופת מכבסת משמר השרון 
דומה  יהיה  לנו לכבס אצלם. הטיפול בכביסה  שמציעים 
בשקים,  תחזור  הכביסה  כיום,  במעברות  הקיים  לטיפול 
גיהוץ בפרס. המחיר לקילו מאוד אטרקטיבי עבור חברי 

מעברות )אחרי הפרטה מלאה של הענף(.

להתייחסות דיווח מהנהלת קש״ת  נקודות  מספר  העלו  הבגד  ענף  מנהלות 
במידה ומחליטים לסגור את המכבסה והקומונה בקיבוץ: 
סימון מחדש של כל הבגדים על ידי החבר, מציאת פתרון 
מגוהצות  חולצות  קבלת  הילדים,  מבתי  כביסה  לאיסוף 
אבל מקופלות, שירות ברמה נמוכה יותר, לא תמיד יהיה 
לבגדים  פתרון  מציאת  הקיבוץ,  לחברי  במכבסה  מענה 
לא מסומנים, קלקולים ועוד. לדעתן ענף הבגד הוא ענף 
בחברים  מאוד  תפגע  השירות  והוצאת  בקיבוץ  הכרחי 
ובענפים שהענף משרת כיום. כמו כן השינוי יביא לצמצום 
בכוח אדם שיגרום ל-3 חברי קיבוץ לפחות לאבד את מקום 
הקורונה.  בתקופת  וכמה  כמה  אחת  על  שלהם.  העבודה 
הדיון אינו רק דיון כלכלי, הוא דיון חברתי כלכלי וקהילתי.

התקיים דיון ארוך ומעמיק בו עלו דעות שונות. עלה הנושא 
הכספי/כלכלי, המשמעות החברתית עבור העובדות ועבור 
חברים רבים בקיבוץ ושאלת הצביון של הקיבוץ. לקש״ת 
עם  יחד  הקהילה  כספי  על  בשמירה  חשוב  תפקיד  יש 

הסתכלות חברתית רחבה. בדיון עלו כל זוויות הראייה.

תודה לצוות שעשה עבודה יסודית וחשובה. ניכרת השקעה 
מרובה באיסוף הנתונים והצגתם בצורה ברורה ביותר לכל 

חברי קש״ת.

הוחלט:
אושרה ההשקעה והעברת המכבסה למבנה הקומונה.

תקציב להשקעה זו אושר בתוכנית הקהילה לשנת 2021.

בברכה, רונית ואפרת.
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כמה מילים מועדת דירות
נכנסנו לתפקיד לפני כמה חודשים, אנחנו נמצאים 
בסוג של מרתון בניסיון לפתור בעיות אקוטיות וגם 
חסרות  רע.  בכי  הדירות  מלאי  שבשיגרה.  בקשות 
דירות מתאימות למשפחות עם ילדים, חסרות דירות 
לצעירים לפני ואחרי צבא, חסרות דירות לחוזרים 
מחופשה ותקופת הקורונה אף מגבירה את המחסור 
כי אין נסיעות לחו״ל וצעירים לא יוצאים לטיול של 
אחרי צבא, סטודנטים נשארים בקיבוץ משום שברוב 

המוסדות, הלימודים מתבצעים בלמידה מקוונת.

זו, אנו נאלצים להשקיע מחשבה  אל מול מציאות 
ותיכנון כדי להיענות לצרכי הציבור. קבענו לעצמנו 
מדיניות של שקיפות ואנו שוקדים בימים אלה על 
עם  המתפנות  לדירות  המשפחות  שיבוץ  תקנון. 
המעבר לרמות חפר תעשה לאחר שהתקנון יאושר. 
מלווה אותנו ביעוץ משפטי הדר בר-ניר ואנו מודים 

לה מאד על הנכונות וההשקעה. עם המעבר לרמות 
לקדם  ונוכל  הבקבוק  צוואר  יפתח  א׳,  שלב  חפר 
כמות גדולה של מעברים. אנו נפגשים עם המזכירים 
יוצא פעולה  שיתוף  איתם  שיש  לציין  לנו   וחשוב 

מן הכלל. 

מעת לעת, אנו נפגשים עם גורמים נוספים בהתאם 
לצורך. לאחר מאמץ וחיפוש, צרפנו לצוות אנשים 
איתנו:  שותפים  האוכלוסייה.  של  שונות  משכבות 
יובל לומניץ, שחר ינאי ואילן טחנאי. נשמח לעמוד 
לרשותכם וגם לקבל הערות ורעיונות. ניתן ליצור איתנו 
 ,dirotmaa@gmail.com :קשר באמצעות המייל 
וכמובן באמצעות טלפונים: אליסה: 054-2620141, 

אלי: 052-3866652

ועדת דירות
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1( שאילתה בנוגע לפרויקט רמות חפר
אנדי ואופיר שלום.

אחרי פגישה עם המזכירים בנושא, הופניתי אליכם להמשך שאלות. היות והוחלט בזמנו בשיחת 
ידיעה מוקדמת של כמות היחידות  הקיבוץ על העלות הכוללת של פרויקט רמות חפר, תוך כדי 
מהן  היא  שלי  השאלה  הדברים...  השתנו  וכעת  והיות  המדובר,  הזמן  וטווח  להיבנות  הצפויות 

ההשלכות הכלכליות של ההחלטה לפצל את הבנייה ברמות חפר לשלב נוסף?

אודה לתשובתכם.
בתודה מראש, גליה פלד

תשובה לשאילתה
שלום גליה,

לבקשת עוד מספר חברים, נפרסם את הנתונים שביקשת בחודש הבא, לאחר שנקבל את כל הנתונים.

תודה,
אנדי

2( שאילתה בנוגע לענף הבגד
השאילתה שלי היא לאפרת אשל, מרכזת קש״ת:

הנהלת קש״ת קיבלה החלטה על איחוד ענף הבגד בעלות של 260 אלף ש״ח. בענפים צרכניים אין חישוב 
של החזר השקעה. כיום המחיר הוא 9.06 לק״ג כביסה. אני מבקש לדעת מה תהייה עלות של ק״ג כביסה 

לאחר איחוד בין המכבסה לקומונה. אני מבקש תשובה בשקלים.

בברכה,
יהושע מס

תשובה לשאילתה
השאילתה התקבלה על ידי אפרת אשל,

שנמצאת בחופש, והתשובה מתעכבת
ותפורסם בגיליון הבא.

2 שאילתות
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נערי  בהובלת  המסורתי  פורים  הפנינג  התקיים  ב-25.2 
ונערות הקיבוץ - המופלאים אחד אחת!

למרות כל המגבלות, ואולי דווקא כי כולנו היינו צריכים 
ומבדח…  שמח  היה  האירוע  ולהתאוורר,  לשמוח  קצת 
פני מספר  ובטוח. השנה, ההפנינג התפזר על  וגם בריא 
נקודות והפעלות על מנת להגביל את מספר המשתתפים 
בכל פעם. זה המקום להודות לכל המשתתפים על ההבנה 
ושיתוף הפעולה. ילדי הקיבוץ, מפעוטות ועד בוגרי בית 
הספר, נהנו ממגוון רחב של פעילויות כיף - מופע )שהוסרט 
השנה בהצלחה רבה( פורימי מקורי ומהנה, מנהרת שדים 
מכל  ושעשועים  משחקים  וכמובן  ומושקעת  מפחידה 
סבון,  בועות  באולינג,  למטרה,  )קליעה  בדשא  הסוגים 

איפור ומה לא…(.

אושר גדול היה להסתובב בין האנשים והפעילויות ולראות 
ומשאיפת  מהבידור  נהנים  ההורים,  וגם  הילדים,  את 
להקמת  הייתה  פחותה  לא  חשיבות  הנדרשת.  האוויר 
ההפנינג עצמו - כל הנערים והנערות התגייסו, מכיתה ו׳ 
ועד כיתה י״ב, על מנת להוציא לפועל את ההפנינג. בראש 
ובראשונה, זה המקום להודות )וגם קצת להלל, כן, מותר(.

לנערי ונערות הגו״צ והגו״ב שעמלו במשך תקופה ארוכה 
על כתיבת הצגה, הכנה, חזרות, צילום ועריכה של המופע. 
השנה המופע שודר גם בהפנינג, גם בערוץ המקומי וגם 
לתשבחות  וזכה  שרוצה(  למי  שם  עדיין  )הוא  ביוטיוב 

מיוחדות.

לילדי כיתה ו׳ שהוכיחו כי הם כבר מוכנים לקחת אחריות 
ולהוביל, על בניית מנהרת שדים אדירה ומפחידה )מקווים 
שלא יותר מדי(. גם כאן עבדו הילדים במשך תקופה לא 

פשוטה להגות ולבנות את הפעילות. כל הכבוד!
נערי ונערות הגוף הצעיר של הנעורים, על הקמה וביצוע 
של ההפנינג עצמו. כבכל שנה, הנערים והנערות אמונים 
על כל תהליך הקמת ההפנינג. למרות הקשיים, עשו גם 

השנה עבודה מעולה ובלעדיהם לא היה אירוע שכזה.
מדריכי החינוך הנפלאים שלנו - אלמוג, אילן, אסף וחן 
המדריכים  הקלעים,  ולפני  מאחורי  הצטרפה!(.  )שבדיוק 
עבדו על מנת לתמוך בנערים ובנערות ולהוציא אל הפועל 

את האירוע בצורה הטובה ביותר.
וכמובן, לכל מי שעזר והשתתף - מקווים שנהניתם ושאולי 

עזרנו לכם לזכור את הפורים הזה קצת יותר לטובה.

אנחנו בחינוך ממשיכים הלאה, עם הפנים לפסח והמשך 
השנה וגם לקראת השנה הבאה. קיימנו סבב של שיחות 
הורים לכל השכבות מה׳ ועד י״א לאחרונה ועוד נותרה לנו 
פגישה עם הורי י״ב לקראת גיוס. אנחנו עובדים על תכנית 
שנתית ורב שנתית שתתאים לנו כאן בקהילה של מעברות 
ובכלל בעולם כולו. בינתיים, מנסים לייצר שגרה נעימה 
ושפויה ככל הניתן וכולנו תקווה שבפסח נוכל לקיים חלק 
מהפעילויות שכבר שנה שלמה נבצר מאיתנו. יש מספר 
פרויקטים עם קשר לקהילה כולה שאנחנו עמלים עליהם 
פיצות  ירק,  גינת  מימונה,  בעמק,  שביל  מצווה,  שנת   -
לשאול  להתעניין,  וכולן  כולם  את  מזמינים  אנחנו  ועוד. 

ולהשתתף.

בברכת חגי אביב שמחים!
דגן שמעוני בשם צוות החינוך

סיכום
פורים
מהנעורים
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לפרויקט  המשתייכים   ,18-45 בני  מוגבלויות  בעלי 
הסגר  בתקופת  גם  להגיע  ממשיכים  במוצקין,  השילובים 
יש   )34( גלעדי  לדור  פארק.  בחי  לעבוד  מרץ  מלאי 
הרבה לי  שנותנת  מדהימות  חיות  “אלו  לזוחלים:   משיכה 

ביטחון עצמי״

“בשבילי לטפל בבעלי חיים זה כמו אוויר לנשימה. מזל 
דור  השבוע  סיפר  פארק״,  בחי  ולעבוד  להגיע  שנמשיך 
גלעדי, בעל צרכים מיוחדים המועסק גם בימי הסגר בגן 

החיות בקרית מוצקין.

הוא  חיים,  בקרית  ‘ניצן׳  בדירת  המתגורר   ,)34( גלעדי 
פארק  בחי  השילובים  בפרויקט  הבולטים  החניכים  אחד 
של מע״ש א.ד.נ.מ, כבר 13 שנה. קבוצה של 20 חניכים 

מן העיתונות: 
דור גלעדי הוא עובד מסור ומיוחד: 
“בשבילי לטפל בבעלי חיים 

זה כמו אוויר לנשימה“
משולבים בעבודה מטפלים, מנקים ומאכילים את החיות. 

במהלך הסגר הראשון, נסגרו שערי החי פארק למבקרים. 
זו  בבית.  חודש  במשך  לשבת  נאלצתי  הראשון  “בסגר 
הייתה תקופה קשה שאני מעדיף לא להיזכר בה״, אמר 
הוחלט  העירייה  של  הרווחה  במחלקת  הפעם,  גלעדי. 

לאפשר לחניכי הפרויקט להמשיך להגיע למקום.

שהילדים  לנו  “כשהודיעו  החניכים:  אחד  של  אימו 
הבן שלי מקבל שם  רווחה.  לנו אנחת  הייתה  ממשיכים, 
אחריות, ביטחון ותעסוקה שכל כך מעצימה אותו. אנחנו 

מברכים על המקום המיוחד הזה שנמצא עבורו״. 
כלובי  לכל  כניסה  אישורי  לו  מקנה  גלעדי  של  הוותק 
החיות, אך יש לו אהבה מיוחדת דווקא לזוחלים: “בעלי 
החיים שאני הכי אוהב בחי פארק הם הנחשים. בהתחלה 
חששתי מהם ואפילו קיבלתי כמה ביסים, אבל עם הזמן 
למדתי איך לטפל בהם ולהיזהר. זו חיה מדהימה שנותנת 

לי הרבה ביטחון עצמי.״

חנק.  בנחשי  ולא  ארסיים,  לא  בנחשים  רק  מטפל  “אני 
חיה נוספת שאני אוהב, גם היא ממשפחת הזוחלים, היא 
הטגו. בהתחלה גם היא ניסתה לנשוך אותי, אבל היום היא 
מכירה אותי ונותנת לי להרים וללטף אותה. בכל פעם שזה 

קורה, אני אומר לעצמי, הצלחתי״.

“זה  עובדיו.  סגירת המקום בפני המבקרים משפיעה על 
החיים.  בעלי  על  גם  זה  את  ומרגישים  שקט  הגן  קשה, 
כשלא עבדנו היה לי מאוד קשה, אני שמח שעכשיו אנו 
ואת  העבודה  את  אוהב  אני  סגר,  שיש  למרות  עובדים 

האחריות שנותנים לי וסומכים עלי.

מצב  על  לפקח  חשיבות  יש  הרגילה,  לעבודה  “מעבר 
החיות ולדווח במקרה של בעיות״, מספר גלעדי, שמורשה 
שמבצעים  מיוחדים  ובטיפולים  בניתוחים  לצפות  גם 
היה עד להמלטה של  הווטרינרים. לפני מספר חודשים, 
לכמה  אחת  שקורה  מאוד,  מרגש  רגע  היה  “זה  ג׳ירפה. 

שנים, מסוג החוויות שיכולות לקרות רק שם״.

מאת: דיקלה שחף | צילום: ריקי אסולין
הכתבה פורסמה במגזין קריות MYNET, ינואר 2021
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משלב  מוצקין  בקרית  א.ד.נ.מ  השיקומי  העבודה  מרכז 
בעלי צרכים מיוחדים מהאזור בעבודת החי פארק כבר 15 
שנה. צעירים בני 18-45 המתגוררים בהוסטלים ובדירות 
השנה  לעבודה.  בשבוע  ימים  חמישה  מגיעים  באזור, 
האחרונה הייתה מאתגרת במיוחד. ההחלטה להמשיך את 
במחלקת  התקבלה  הסגר  בתקופת  גם  החניכים  פעילות 
פדידה,  יגאל  החיות  גן  מנהל  ובשיתוף  בעיר  הרווחה 

התומך בפרויקט ובשילוב החניכים.

ריקי אסולין, מנהלת הפרויקט: “המקום הזה הוא המסגרת 
היציבה שלהם. יש להם כאן חברה, תעסוקה, סיפוק והרבה 
כי  הוחלט  הראשון,  בסגר  הקשיים  לאור  והכלה.  ביטחון 
בסגר הזה הם ימשיכו לעבוד. בחודש שעבר, חניך הציל 
יעל שנתקעה לה הרגל, ואחר כך התברר שהיא נפצעה, 
הרגל  את  וגיבסו  אותה  חילצו  עזרה.  הזעקנו  ובזכותו 
שנשברה. כמה ימים לאחר מכן, חניך נוסף הציל חסידה 
ואחר הציל צב שמצא פרצה ועבר לכלוב אחר והיה נתון 

לסכנה. חלקם קיבלו תעודות על הצלת החיות״.
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19.3.2021
עלי ידידי

אני בא כמו רבים אחרים ללוותךָ בדרכּךָ האחרונה, דרך 
בה צעדנו יחד ברבּות מתחנות חיינו.

דרך שהחלה עם בואך לקיבוץ עם קבוצת נערים ונערות 
תקופה של  זו  הייתה  מכולם.  הצעיר  מהונגריה, כשאתה 
את  לי  סיפרת  לימים  השנייה.  העולם  מלחמת  ראשית 
יוזמה  זה  היה  לארץ.  עלייתכם  של  מבצע  אותו  קורות 
אישית של אדם שחזה את הנולד ופנה אל הורי הנערים, 
למעשה  כך  לארץ.  ולהעלותם  מבנם  להיפרד  שיסכימו 
הצילו אתכם משואת יהודי הונגריה. אכן זו הייתה החלטה 
הוריך.  עם  להיפגש  זכית  מכן  לאחר  שנים  רק  גורלית. 
מפאת גילך הצעיר, אשר היה זהה לגילנו, צורפת אלינו 
לקבוצת “אלון״. היית נער נמרץ ובעל יוזמות ומהר מאוד 
השתלבת בכל שטחי החיים, כגון: ספורט, ריקודים, בצד 
כאן,  רבות,  יוזמות  לך  היו  וכו׳..  לימוד מקצוע  החברתי, 

למעשה, התקרבנו אחד לשני ומצאנו שפה משותפת.

לאחר סיום הלימודים במוסד מעברות ועד יום נישואיך, 
שנינו  את  הוביל  שלנו  הטכני  החוש  בצריף.  יחד  גרנו 
ליצירת פטנטים בצריף שלנו, בפנים הצריף ומחוצה לו. 
עם השנים ולאחר השירות הצבאי השתלבת בענף החשמל 

ועבדת בחשמליה וגם בחשמלאות רכב.

הזה.  לתחום  נכנסת  תעשיה,  להקים  בקיבוץ  כשהוחלט 
כאן, אומר בצער, כי לא ידעת להעריך את גודל המשימה 
באנגליה  שהיינו  הימים,  לי  זכורים  עצמך.  על  שנטלת 
ומידי שבוע הייתי בא לבקר אותך, שוחחנו לא מעט על 

הקורות אותנו, הרגשת את הקשיים לפניהם אתה עומד.

את  ועזבת  הקיבוץ  מחיי  להיפרד  החלטת  הימים  באלו 
הרגשת  אותך,  עזב  לא  מעולם  הקיבוץ  אך  מעברות. 
מחויבות רבה לקיבוץ ותמיד ראית בו כביתך. זה בא לידי 
ביטוי בתחומים רבים, אזכיר אחד מהם: יום אחד התקשרת 
אלי בטלפון ושאלת האם אני רכז הועדה לשימור מבנים 
רוצה  לי שאתה  אמרת  חיובית.  הייתה  בקיבוץ, תשובתי 
להשתתף ב-50% מההוצאות. היום אני יכול לספר לחברי 
מחצית  את  שתרמה  האישיות  זו  עלי,  שאתה,  הקיבוץ 
סכום הכסף למימוש מבצע השילוט של המבנים השמורים 
וביקשת שההשתתפות שלך תהיה בעילום שם.  בקיבוץ, 
והקמת פסל  לאחר מכן תרמת ביחד עם מיה את ביצוע 
“הזורע״ שעומד ליד המזכירות כמחווה על שנות גדילתך 

במעברות.
הלך  ומצבך  הגיל  עם  שבאה  במחלה  חלית  הזמן,  עם 
והחריף. הייתי בא לבקר אותך ב״שיזף״ מידי שבוע וראיתי 

שלאט לאט היה קשה יותר לתקשר איתך.

קטעי  לקיצם  באו  מאיתנו.  לכתך  על  התבשרנו  אתמול 
הדרך בה צעדנו יחד. קשה עלי הפרידה ממך, אתה מצטרף 
לאלו שכבר אינם בינינו והם הולכים ורבים. ואילו אנחנו 
למקום  אותך  מביאים  אנו  ומתמעטים.  הולכים  הנותרים 

עצוב זה, שכל אבן בו הוא סיפור שלם שסופו עצוב.

היה שלום ידידי, קשה עלי הכתיבה עליך. 
אנצור אותך בזיכרונותיי, יהא זכרך ברוך.

ידידך,
גדעון אלון.

פרידה מעלי שביט
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בחצי הלילה של הארבעה עשר בפברואר השנה התעוררתי 
בבהלה. דרך החלון הפתוח למחצה שמעתי נהמה בלתי 
גבוה בשמים. הרעש לא  פוסקת של מטוסי קרב שחגים 
שחיל  הקריינית  אמרה  בחדשות  אבל  בבוקר  גם  פסק 
האוויר מתרגל מלחמה. בעקבות הידיעה הזאת כתבתי את 

השיר הבא:
יום קרב

כל הלילה רעמו מטוסים חמקנים
בשמים מעל ביתי.

שוכב במיטתי חשבתי 
אולי תקיפה בגבול עירק

או הפצצה בפרוורי דמשק
שמא תשתיות טרור ברצועת עזה?

חבר סיפר לי פעם
שבימי חמישי חיל האוויר שלנו

נהג לתרגל יום קרב.
בחדשות אמרו שהוחלט לדמות מלחמה

במפתיע הקדימו את התרגיל בשבוע.
שלושת אלפים יעדים הותקפו

הלילה, אף אחד לא מת, 
חשבתי.

לכתוב  מסוגל  אינני  יודע.  אני  בנאלית,  שלי  הכתיבה 
בשפה מומצאת, מורכבת או לא תקנית. יחד עם זאת גם 
בשיר הפשוט שכתבתי מסתתרים כמה דברים שאני רוצה 
להאיר. הראשון הוא גניבה או שאילה של נושא מתוך שיר 

ידוע של יהודה עמיחי: 

יהודה עמיחי | אני רוצה למות במיטתי
כל הלילה עלה צבא מן הגלגל

להגיע עד שדה הקטל ועד בכלל,
המתים באדמה שכבו בערב ובשתי,

אני רוצה למות על מיטתי.

זהו הבית הראשון של שיר, שפעם התלהבתי ממנו. היום 
אני אוהב אותו פחות. עמיחי לא טוב בחריזה והרעיון היפה 
בשיר הזה )מתוך “שירים 1948-1962״ עמ׳ 95( הופך למעט 
ילדותי, לטעמי, בניסיון לכתוב אותו בחרוזים. אגב, השיר 
והאחיות  ידי האחים  והושר על  גידי קורן  ידי  הולחן על 
וכדאי להקשיב לו ביוטיוב. המנגינה והביצוע הופכים את 

החריזה הבנאלית להרבה יותר מוצלחת, לשם שינוי!

עניין נוסף שמוכמן בשיר שלי הוא החבר שסיפר לי על 
הנוהל של ימי קרב בימי חמישי. החבר מחיל האוויר הוא 
ידידי דודו צוק ז״ל. דודו היה שכן שלנו בכרם שלום וחבר 
קרוב שנים רבות. דודו הגיע לכרם אחרי שנפלט מקורס 
טייס וביקש להצטרף לגרעין שלנו, לאחר שפגש את חברי 
הגרעין בנחל המוצנח. לימים דודו עזב את כרם שלום ויותר 
פלפלים.  וגידל  שבערבה  פארן  במושב  התיישב  מאוחר 
יום אחד זכה בלוטו ב 15 מיליון שקלים. הזכייה אפשרה 
טייס.  להיות  חלומו  את  ולהגשים  זעיר  מטוס  לקנות  לו 
הוא הרבה לכתוב סיפורת ושירה. שיריו וסיפוריו מלאים 
במחשבות על מוות, אני חושב בגלל ריבוי מקרי המוות 
בתאונות טייס של חבריו לתחביב המטוסים הזעירים. סופם 
של חייו היה אולי כפי שהיה מבקש לעצמו. בסיום טיסת 
בוקר הוא נחת במנחת של מושב פארן ולא יצא מהתא. 
מסתבר שלקה בליבו ונפטר במושב הטייס. יום לפני מותו 
הזמנתי את ספר שיריו שיצא לאור בראשית אותו שבוע. 

אני מצרף כאן אחד משיריו של אהוב ליבנו היקר:

דודו צוק | לילות רבים

 אני טוב בהתחלות
ורע בסיומים. 

 המגרות שלי מלאות
בפסקאות ראשונות של סיפורים שאינם נגמרים. 

 אני יודע לחזר, לפתות, להתחיל
אבל אין לי מושג איך נפרדים. 

 אני מתקשר לילדי
וכשהם עונים איני יודע מה לומר להם. 

 בניתי לי בית
ואיני יודע איך לעזבו. 

 התחלתי את חיי בתנופה
וכבר לילות רבים אני יושב במרפסת לבדי 

 ומפחד
מסופם.

המלחמות, הפוליטיקה והמוות כנראה לא יעזבו 
בניגוד  אני,  אבל  רבות,  שנים  עוד  חיינו  את 

לדודו, אדם מאוד אופטימי מטבעי...

עופר הרצוג

חלומות על טייס ומלחמות
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השאר  בין  האחרונות,  בשנים  עולים  הזהב  חירי 
בזכות רכישות מסיביות של סין ורוסיה שמנסות 
יש  לזהב  לביקוש  האמריקאי.  הדולר  על  תיגר  לקרוא 
החיפוש  של  בהיבט  ביותר  קשות  סביבתיות  השלכות 
והכרייה ואחד מהמקומות שסובלים מכך באופן מיוחד הוא 
אזור שגם ככה סובל ממעשי ידי האדם- האמזונס. הכרייה 
הזו, פיראטית ברובה, משאירה אחריה הרס רב וגורמת בין 

השאר להאצת תופעת בירוא היערות. 

אבל הרשו לי לקחת אתכם קצת אחורה- לבוקר בהיר אחד 
קולומה שבקליפורניה. מהמפעל לחיתוך  ב-1848, בכפר 
העובדים-  אחד  קלה  למנוחה  יצא  סאטר  ג׳ון  של  עצים 
ברנש בשם ג׳ימס מרשל. בעומדו בפתח המנסרה הבחין 
נהר ״האמריקן״  מנצנץ באחד מערוצי  בדבר מה  מרשל 
)American River(. הוא ניגש לשם וגילה שמה שנוצץ 
הוא... זהב. התאריך היה ה-24 לינואר וגילויו של מרשל 
ביותר  הדרמטיים  האירועים  אחד  את  לדרך  הזניק 

בהיסטוריה האמריקאית- הבהלה לזהב.

לו  וסיפר  ומעסיקו  המנסרה  בעל  לסאטר,  פנה  מרשל 
בהתרגשות על הגילוי. הייתם חושבים שסאטר, שהיה יזם 
לשמע  יקפוץ משמחה  שוויצרי,  גרמני  ממוצא  אמריקאי 
החדשות, אך לא, הוא לא קפץ משמחה אלא היסה את 
המסעיר.  הגילוי  על  אחד  לאף  יספר  שלא  ודרש  מרשל 
מדוע רצה סאטר לשמור על כך בסוד? מכיוון שהוא היה 
לאוטופיה  כולו  האיזור  את  להפוך  שתכנן  אידאליסט 
אגררית שתקרא ״שוויצריה הקטנה״, והוא חשש שהצפה 
של אלפי הרפתקנים מחפשי זהב תעשה סוף לתוכניותיו. 

הו, כמה שהוא צדק...

על  לשמור  כוחם  בכל  ניסו  אכן  הגברים  ששני  למרות 
כנפיים  עשתה  השמועה  בסוד,  בנהר  הזהב  הימצאות 
ובמהרה ידע כל זב חוטם לשנן מתוך שנתו: ״יש זהב בנהר 
על  נטל  השמועה  של  הכנפיים  תפקיד  את  אמריקן...״. 

עצמו אדם בשם סמואל בראנן, כומר מורמוני, ועיתונאי 
לעת מצוא, שבבעלותו היתה חנות קטנה. 

כשעובדים של סאטר התחילו לשלם בזהב עבור המוצרים 
שרכשו, הוא הבין שהעניין רציני, והיתה לו תוכנית. הוא 
רכש את כל המעדרים, את כל המכושים ואת כל אמצעי 
החפירה ובגדי העבודה שהוא יכול היה לשים עליהם את 
ידיו. את ה-כ-ל הוא ריכז בחנות הקטנה והמטריפה שלו 

בקולומה, קליפורניה.
שהוא  הזהב  כל  עם  צנצנת  למלא  היה  שלו  הבא  הצעד 
הגדולה״  ״העיר  פרנסיסקו  לסאן  ולנסוע  בחנותו  קיבל 
)היו בה בערך 1000 אנשים ממוצא אירופאי באותה עת..(. 
מנפנף  שהוא  תוך  ברחובות  הסתובב  הוא  לשם  כשהגיע 
מול העוברים והשבים הנדהמים בצנצנת הזהב המנצנצת, 
והכריז בקול “Gold in the American!!i״. בימים 
בעיתון  גם  הוא פרסם את העניין בהבלטה  מכן  שלאחר 

שהיה בבעלותו.

בתוך זמן קצר ביותר הגיעו לאיזור מחפשי זהב נלהבים 
ההרים  בין  להם  המצפה  המיידי  לעושר  מהאפשרות 
והנחלים. הערים התרוקנו מיושביהם, השדות ננטשו, אך 
מקונים  מפוצצת  היתה  זאת,  לעומת  בראנן  של  החנות 
ובראנן צחק כל הדרך לבנק. בכך הוא למעשה התווה את 
על  וממון  אנרגיה  לבזבז  לא  להתעשרות-  הנכונה  הדרך 

חפירות מיותרות אלא לעשות זהב מהזהב.

הנקודה הזו שבה הזהב התגלה וכולם אופטימיים ובטוחים 
שהם הולכים להתעשר כאילו אין מחר היא הזדמנות טובה 
לעשות פאוזה קלה ושאלה בצידה - מה ייחד את הבהלה 
לזהב בארה״ב במאה ה 19? הרי זו לא היתה הפעם הראשונה 
שגילו זהב - החיתים, המצרים ובעיקר הציווליזציות 
מה  נרחב.  באופן  בזהב  השתמשו  הקדם-קולומביאניות 
הראשונה  הפעם  היתה  שזו  העובדה  זו  כאן  דופן  שיוצא 
בהיסטוריה שהזהב היה חופשי לכל, ולשליט זה או אחר 

ר ב ע ה ל  ע ר  ו ק ר ז
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הזו  לא היתה בלעדיות בהפקתו. לקונסטלציה המיוחדת 
ובעצם לחלון ההזדמנויות הייחודי הזה אחראית מלחמת 
ארה״ב ומקסיקו שנה אחת קודם לכן. ארה״ב הביסה את 
מקסיקו במלחמה, וזכתה בין שאר השלל בכל שטח מדינת 
קליפורניה. בפועל, בזמן שהבהלה לזהב נולדה, הממשל 
האמריקאי עוד לא השתלט על השטח והאיזור היה בגדול 
s land׳No man - שטח הפקר חופשי משלטון. לא היו 
מיסים אך בעיקר לא היה מי שיעשה סדר וינהל את חיפושי 

הזהב בצורה מסודרת ואחראית. התוצאות היו קשות.

נקודה חשובה נוספת שמשפיעה עד ימינו-אנו: אנו רואים 
כאן את שרשי הקפיטליזם האמריקאי, אך גם את שורשי 
ובכך  הפרט  בחירות  האמריקאים  של  הבסיסית  האמונה 
על  יופרע  שהוא  מבלי  להתעשר  זכות  יש  אדם  שלכל 
שתדלק  הפחם  הכל  מעל  שילטוניות.  בירוקרטיות  ידי 
הפרוטסטנטית  התפיסה  היה  הקפיטליסטי  המנוע  את 
האמריקאית שמציאת הזהב היא סימן מאלוהים שהארץ 
כולה שלהם ושקליפורניה הפראית והבלתי נודעת מחכה 
רק להם, כמו בתולה פראית שמחכה לאביר המושיע שלה.

לזהב,  הבהלה  של  הראשונה  בשנה  לכורים.  נחזור 
המחפשים היו אנשים שהגיעו מהאיזור - סאן פרנסיסקו, 
מקסיקו וערים מהסביבה- בכל זאת קליפורניה היתה ארץ 
כחצי  נמשך  למערב  מהמזרח  בספינה  ומסע  נודעת  לא 
שנה, בעוד המסע הקרקעי היה עוד יותר קשה ומפרך ורווי 
בסכנות גם בגלל הארץ הפראית אך לא פחות מכך בגלל 
הילידים האינדיאנים, שפחות ופחות אהבו את הרעיון של 
המהגרים האירופאים. היתה אפשרות ביניים של הפלגה 

ולאחר  ניקרגואה  או  פנמה  דרך  מעבר  האטלנטי,  לצד 
רווי  באיזור  פרד  על  שבועות  כמה  של  מלבב  מסע  מכן 
מלריה אל הצד המערבי. לאחר מכן עוד כשבועיים דרך 
הים, ובהנחה ששרדת את המחלות והתלאות, היית חוסך 

כשלשה חודשים. 

שפשוטו  רב  עושר  חיכה  באמת  שהגיעו,  לראשונים 
שנת  היתה  זו  מהריצפה.  להרים  צריך  היה  רק  כמשמעו 
שכמעט  לכך  הביא  לכל  העצום שהספיק  העושר  הזהב- 
מקרי  מאוד  מעט  היו   - חשוב  והכי  רב  זהב  מצאו  כולם 

אלימות ושוד, אך השטפון הגיע גם הגיע...

שבנאום  פולק  ג׳יימס  הנשיא  לכך  אחראי  רבה  במידה 
והביא  השמועות  את  אישר   1848 בדצמבר  לקונגרס 
לפריצת הסכר ולזרם עצום של מחפשי מזל. בשנת 1849 
בכינוי  שנודעו  זהב  מחפשי  כ-80,000  לאיזור  הגיעו 
פרנסיסקו- סן  של  הפוטבול  קבוצת  )אכן,   פורטיניינרס 
San Francisco 49ers - אימצה את השם מאותם הרפתקנים 

של שנת 1849(. 

העיתונים בכל רחבי המדינה מלאו בסיפורים על העושר 
הגיעו  לקליפורניה. ההרפתקנים  שיגיע  מי  לכל  שמחכה 
ברובם הגדול מרחבי צפון היבשת אבל לא רק - גם מדרום 
אמריקה ומאירופה הרחוקה הגיעו רבים, ואולי הנתון הכי 
מפתיע היה כמות ההרפתקנים מסין - כעשרים אלף! רוב 
מחפשי הזהב היו מן הסתם גברים צעירים ללא משפחות 

אך היו לא מעט אנשים שעזבו משפחות ועשו את 
המסע מערבה כדי לזכות בעושר מהיר.
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אחר  ברדיפה  ראו  דת(  אנשי  רק  )ולא  רבים  דת  אנשי 
עבודה  של  האמריקאים  בערכים  בגידה  המהיר  העושר 
קשה ומתמדת וחשבו שהזהב לא רק שאינו סימן מאלוהים 
ראו  שהם  מה  את  כינו  הם  השטן.  של  פיתוי  הוא  אלא 
שאנשים  והרעיון   )Gold Fever( זהב״  ״קדחת  כטירוף- 
התעשרות  פנטזיית  עבור  ומשפחתם  עצמם  את  מסכנים 

מהירה, נראה להם מתועב.

היה  ההרים,  פני  על  התגולל  כשהזהב,  הראשונה  בשנה 
ניתן להגיע עם כלים פשוטים- מקושים קערות ומברשות, 
וממש למצוא זהב, אך ככל שעבר הזמן השכבה העליונה 
כבדים  יותר  כלים  נדרשו  וכבר  הזהב  ממרבצי  התרוקנה 
החדשים  הכורים  רבים.  אנשים  של  משולבים  ומאמצים 
עבדו הרבה יותר קשה בשביל הרבה פחות רווח- הסיפורים 
שהתפרסמו על יחידי הסגולה, שאלת המזל חייכה אליהם 
ממזרח  האנשים  שאספקת  כדי  הספיקו  התעשרו,  והם 
על  שטפחה  המציאות  אבל  לרגע,  תופסק  לא  המדינה 

פניהם של הכורים היתה קשה. 

מהר מאוד הם חיפשו שעירים לעזאזל כדי לתלות בהם 
את כישלונם ומהר מאוד הם מצאו אותם- הכורים הזרים- 
המקסיקנים, הצ׳יליאנים, הסינים- בעצם כל מי שלא היה 
לבן במובן המצומצם והאנגלוסקסי של המילה. המקסיקנים 
והצ׳יליאנים גם נחשבו כורים מוצלחים במיוחד אז לקנאה 

היה חלק נכבד ברצון להצר את צעדיהם.

הוכיח  המס  זרים,  כורים  על  מיוחד  מס  הושת  ב-1850 
את עצמו כאמצעי מוצלח והביא בתוך שנה אחת בלבד, 
לעזיבה של כשני שליש מהכורים ממוצא לטיני. אך גם 
המאמצים הללו לא הביאו עושר רב לכורים שנשארו, הם 
היו כבר רבים מדי וערוצי הזהב יבשו, אז הם העמיקו אל 
תוך הסיירה נבדה - רכס ההרים האדיר בתוך קליפורניה 
שנמשך כ-700 קילומטר - והם הביאו עמם כלים כבדים 
שנועדו לייבוש נהרות שבקרקעיתם הם קיוו למצוא את 
המתכת המוזהבת. בשלב הזה הכורים כבר לא היו עצמאים 
כמו בהתחלה, אלא עבדו עבור החברות הגדולות שהצטרפו 
לחגיגה ומימנו את האופרציה הכבדה שנדרשה עכשיו כדי 

לחצוב את הזהב מעומק האדמה.

בשורה התחתונה: בשלש שנות הבהלה לזהב נמצא זהב 
כולל בערך של 2 מיליארד דולר בכסף של אז! זה באמת 
הכלכלה  את  קדימה  שהקפיץ  תקדים  חסר  סכום  היה 
לאיחוד  נכנסה  אתמול  שרק  וקליפורניה,  האמריקאית, 
והייתה בקצה העולם שמאלה, נהיתה סמל לעושר מיידי. 
ארוכת  השפעה  שם.  -נולד  הקליפורני״  “החלום  המושג 
טווח נוספת היתה ההפיכה של סן פרנסיסקו מעיירה קטנה 
בת מאות תושבים לעיר מרכזית של כמאה אלף תושבים 
ב 1855. באותה שנה היא נבחרה להיות הנקודה המערבית 
למסילת הברזל למזרח היבשת, בחירה ששינתה את פני 

מפרץ סאן פרנסיסקו ללא היכר. 

דיויד סינגר )עריכה והגהה: אורי ב״ש(
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עובר ושב

בהצלחה לכולם! 
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באו עלינו ימי החג. מנוחת התושבים מופרעת- כבכל 
חג- על ידי חניית כלי רכב בקרבה יתירה למגוריהם. 

כלי הרכב כוונו למקום חנייתם על ידי מארחיהם.
 

פ א ק ט! 
בשעות העבודה, עת רבה התעבורה בדרכי המשק, 
נתקלים אנו מדי שעה בכלי רכב שחוסם את המעבר, 
בחנותו, בניגוד לכל סייג ותקנה, וללא כל התחשבות 
בכך, כי גם כלי רכב אחר עלול לבקש מעבר במקום. 
וברוב המקרים מעין אלה, מציץ מן הרכב, להגנת 

נוהגו, חבר קיבוצך.

 פ א ק ט !
בשני המקרים, שידועים לי, נאלצנו להתערב ולגרור 
אחרת.  בדרך  חנייתו  מקום  לשנות  או  הרכב,  את 
בכל  בעבודה.  הפרעה  הדבר  גורם  מקרים  בהרבה 

המקרים - ריב ומדנים.

כי הרבה חברים אינם מתמצאים בנתונים  סבורני, 
לאלה,  נזכיר  הבה  סביבתם.  של  חשובים   ממשיים 
כי שטח חצרנו הוא בסך בכל 69 דונם, כי מעטות בה 
הדרכים הסלולות, כי אנו מוגבלים בשטח ע״י כביש 
ראשי )ממזרח(, ביצה ושטח חקלאי מעובד )ממערב(, 
וגבעה  )מצפון(  חימצון  ואגן  שיקוע  בור   נחל, 

תלולה )מדרום(.

על כלל התושבים מוטלת חובה- לא להרשות חניית 
רכב כלשהו בקרבת מגוריהם, או בכל מקום שהוא 

נוח לנוהג בלבד- ולהתאונן על כך!
שאם לא כן - לאן נגיע?

אפרא פורת, 1971, עיתון הקיבוץ.

על חניית רכב במעברות

שי גרינבלט
התגייסה לצה״ל

עמית אשל
סיים שירות לאומי

שלומי קונפינו
)בן זוגו של רביב חסיד(

מצטרף כתושב

מירב בן יוסף רונן
)בת זוגו של ליאור שרון(

הצטרפה כתושבת






